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Rokovanie výboru bolo záverečným pred rokovaním Valného zhromaždenia ACE a sústredilo sa na 
odsúhlasenie predkladaných dokumentov. 

1. Na rokovaní boli prítomní všetci členovia výkonného  výboru. 
2. Po odsúhlasení programu sa prerokoval odsúhlasil  
3. záznam z minulého rokovania VV ACE v Košiciach 25.októbra 2013 bez pripomienok.  
4. Z úloh z minulého výboru  sa prerokovali: 

4.1. Zmena štatútu - vnútorných predpisov ACE s odsúhlasením malých zmien týkajúcich   
sa solidarity v platbe členských príspevkov jednej krajiny s viacerými 
architektonickými asociáciami/komorami – členmi ACE a s požiadavkou na pracovnú 
skupinu – na celkovú revíziu štatútu. (pracovná skupina P.H.Schmutz – Švajčiarsko, 
Martin Drahovský – Slovensko, David Falla – UK, Tillman Prinz – Nemecko, Ian 
Pritchard – Generálny sekretár ACE .  

4.2. Vytvorenie politiky a stratégie  riešenia projektov podporovaných Európskou úniou  či 
už ako vedúceho partnera , alebo ako spolupartnera. Do tejto skupiny by malo patriť 
aj vytvorenie politiky a stratégie pre sponzorov. Riešenie prerokuje novovzniknuvší 
výkonný výbor z volieb na Valnom zhromaždení. 

4.3. správa o situácii v EFAP – Európske fórum architektonickej politiky – ktoré prechádza 
výraznou transformáciou personálneho charakteru. Je potrebné uvažovať 
o spolupráci, koordinácii ba zdieľaní portfólia. 

5. V oblasti vzťahov z členskými organizáciami výbor rokoval o reakcii ACE na situáciu 
architektov v Španielsku, Turecku aj Portugalsku. V Turecku, vznikol až deštrukčný tlak na 
Tureckú komoru, zakotvený aj zákonne, a obdobný tlak vznikol aj v Španielsku. Je skľučujúce 
zaznamenať, že dve najvplyvnejšie komory v Európe ( ešte Grécka komora ma podobné 
postavenia)  zmenou zákonnej  normy  stratili nielen funkčnú dôležitosť, ale aj ekonomickú 
silu.  

5.1. v Španielskou , ktoré je príkladom enormného mrhania verejnými prostriedkami na 
projekty a neschopnosti ich splácania, teda prepadu investícií vo verejnej sfére, na 
ktorú bola spoločnosť nastavená a vláda si dereguláciou projektového a stavebného 
trhu predstavuje oživenie ekonomiky a zvýšenie pracovných príležitostí. Pritom 
príklady ako Nemecko ukazujú, že regulovanie trhu vôbec nepôsobí negatívne na 
zamestnanosť. 

5.2. V Turecku nastal útok na komoru hlavne vzhľadom na podporu komory požiadavke 
verejnosti na záchranu parku a námestia Taksim v Istanbule. Námestie je 
architektonickému svetu známe ako miesto spojené so svetovým kongresom UIA 
v 2005 a ako miesto neďaleko Istanbulskej univerzity a fakulty architektúry. 

6. Diskusia o celkovej stratégii ACE sa rozvinula na základe výsledkov sektorálnej štúdie 
a predchádzajúcich spomenutých negatívnych útokov na ACE v jednotlivých členských 
krajinách. Reagovanie na tieto prípady je možné iba individuálnym posúdením každého 
prípadu hlavne vo vzťahu pozície členských organizácií v ich štáte. Atak ktorý je smerovaný 
v bezradnej snahe o populizmus prezentujúc zrušenie regulácie je potrebné v samotných 
krajinách, ale aj v úrovni EU zvrátiť na podporu profesionalizmu ako jediného celosvetového 
parametru ktorým je Európa ešte konkurenčne schopná, a teda môže priniesť export z EU 
a tým aj zvýšenie potreby pracovnej sily v krajinách EU. V Európe iba krajiny ktoré vsadili na 
tento trend nepodľahli kríze a rozvíjajú sa ďalej. Príkladom je aj hostiteľské Švajčiarsko. 

7. Európsky program Konštrukcie 2020. 



V rámci tohto intenzívne sa rozvíjajúceho programu výbor prerokoval odporúčania pre 
jednotlivých zástupcov ACE  v 5tich tematických skupinách 
1- Stimulácia investícií v renováciách a inováciách 
2- Zručnosti a kvalifikácia 
3- Udržateľné použitie prírodných zdrojov 
4- Vnútorný obchod – produkty a služby 
5- Medzinárodná konkurencie schopnosť. 
a prerokoval správu Selmy Harrington, ktorá je členkov „Rozhodujúceho tripartitného 
strategického fóra.“ 

8. Rozpočet 
Výbor schválil rozpočet, ktorý je vyrovnaný – ba s miernym prebytkom, vytvárajúcim rezervu 
pre prípad odstúpenia niektorých členských štátov z ACE kvôli svojim vnútorným finančným 
problémom, ktoré okamžite vplývajú na rozpočet ACE ( hlavne ak sa jedná o veľké krajiny). 
Z titulu financií musel výbor navrhnúť vylúčenie zo štatútu pozorovateľa Bosnu a Hercegovinu 
a Macedónsko. Výbor odsúhlasil pozorovateľský štatút Srbsku. 
Prebehla diskusia o potrebe navýšenia honoráru pre spracovateľa pre budúcu sektorálnu 
štúdiu. 

9. Dokumenty pre Valné zhromaždenie 
Prerokovali sa zásadné dokumenty pre VZ a formy ich prezentácie.  Valné zhromaždenie 
bude pozostávať z troch častí 
1- Vnútorné záležitosti ACE – správy predstaviteľov, voľby, rozpočet, členské otázky zmeny 

štatútu, a valné zhromaždenie ekonomického a právneho subjektu 
2- Príchod a vystúpenie hostí vrátane primátora Biel/Bienne a predstavenia urbanistických 

zásahov v Biel/Bienne 
3- správy pracovných skupín a koordinátorov pracovných skupín a komunikačnej stratégie –

hlavne tvorby nového „web“ 
10. Komunikácia – predstavenie nového webu 

Podstatné prerobenie oproti rokovaniu v Košiciach a odsúhlasenie. 
11. V rôznom boli prerokovaní kandidáti na vedenie pracovnej skupiny „Rozsah služieb“ 

a „Poistenie“. Ako navrhnutí na vedenie boli spoluriaditelia – pani Ruth Schagemann – 
Nemecko a pán Pedro Belo Ravara – Portugalsko. 
Pre sektorálnu štúdiu bola diskutovaná potreba koordinácie otázok z úrovne EU a členských 
krajín a ich logické previazanie aj vysvetlenie. 

12. V závere bol predstavený návrh plánu rokovaní – termínov a miest na rok 2014, ktorý môže 
doznať zmien podľa výsledku volieb a priorít budúceho prezidenta a výkonného výboru. 
 
 
Správu predkladá 
Ing.arch. Martin Drahovský 
13.12.2013 
 
 


